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IGOR GOŠTE: Prav lepo pozdravljeni, naš današnji gost je predsednik slovenske vlade Janez Janša. 
Dobrodošli v našem studiu. 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Lep pozdrav, hvala za vabilo. 
 
IGOR GOŠTE: Nekako pred dvema letoma sva prav takole podobno sedela, ko je bil prvi obisk 
slovenske vlade v Zasavju, pa me zanima kakšno je zasavsko gospodarstvo v tem času? Je 
napredovalo? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Zasavsko gospodarstvo beleži pozitivne trende, dobički v 
podjetjih v Zasavju v lanskem letu so se povečali - podjetja so poslovala pozitivno. Tudi zaposlenost se 
je povečala, pravzaprav je v tem trenutku zaposlenost v Zasavju najvišja v času odkar Slovenija obstaja. 
So še neke razlike v zasavskih občinah. Še posebej Zagorje, je, kar se tiče zaposlenosti, bolje uvrščeno 
- občini Trbovlje in Hrastnik nekoliko slabše. Ampak vse skupaj je na pozitivni poti. V dveh letih se je 
brezposelnost znižala za okrog 30%, kar je celo nekoliko nad slovenskim povprečjem. Tudi nova 
podjetja nastajajo. V dveh letih se je število gospodarskih subjektov povečalo za nekje blizu 5% in 
nastalo je tudi kar nekaj kvalitetnih delovnih mest, ki niso ogrožena z globalizacijo in prinašajo večjo 
dodano vrednost. Nekatera podjetja - tako kot drugod po Sloveniji - se srečujejo tudi s problemom 
pomanjkanja delovne sile. 
 
IGOR GOŠTE: Kaj pa lahko vlada oziroma kaj pa je naredila vlada na področju zasavskega 
gospodarstva? Koliko je lahko tu vlada močna? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Vlada se je trudila ustvarjati pogoje za to, da gospodarstvo 
lažje diha. V tem času so se bistveno zmanjšale nekatere davščine - recimo zmanjšuje in odpravlja se 
davek na izplačane plače. Ta davek je še posebej privijal podjetja z višjo dodano vrednostjo. Potem 
smo odpravili številne administrativne ovire. Cela Slovenija je zaradi tega, ker smo opravili na stotine 
raznih postopkov, nalepk in procedur prihranila za okrog 250 milijonov evrov v tem času. To je vplivalo 
na ugodnejše gospodarjenje. Podjetja v Zasavju imajo še dodatno regijsko olajšavo v višini 20 %, ki se 
bo računala že za letošnje leto - se pravi, je že uveljavljena. Gre za razvojno deloma ogroženo regijo in 
v tem času, v zadnjih dveh letih, pa tudi že prej - se pravi, od leta 2004 do leta 2006, ko smo bili v 
pridruženem statusu pri evropskem proračunu - še posebej pa zadnje leto, ko smo polnopravni člani 
Evropske unije - tudi v tem smislu, da smo del nove finančne perspektive - je v Zasavje prišlo kar veliko 
razvojnih sredstev iz evropskih skladov. Tudi za prihodnje - se pravi, do leta 2013, ko imamo sprejeto 
finančno perspektivo oziroma globalni proračun Evropske unije - odpade pri kohezijskih sredstvih na 
Zasavje vsota, ki je nadpovprečna. V Sloveniji gre približno za 290 evrov na prebivalca teh sredstev, v 
Zasavju je ta številka preko 400 evrov.  
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IGOR GOŠTE: Kako pa v vladi gledate na zasavski regionalni razvojni center - kar nekaj podjetniških 
inkubatorjev je v teh dveh letih zraslo - kakšen pomen ima? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Ti inkubatorji so pomembni za začetke – za to, da se neka 
podjetniška ideja prime, da se ji pomaga. Seveda vse ideje ne preživijo, tudi vsi inkubatorji niso enako 
dobri. Težko tukaj sodim povsem konkretne projekte, ker zelo detajlov ne poznam. Je pa to dobra pot, ki 
skupaj s tem, da so odpravljene številne administrativne ovire, s tem, da je vzpostavljen sistem »vse na 
enem mestu«, ko je možno praktično čez noč registrirat »s.p.« ali malo podjetje, prispeva k temu, da se 
nekdo lažje odloči za to, da bo z neko podjetniško idejo samostojno nastopil na trgu. 
 
IGOR GOŠTE: Je že kaj več znanega v teh dneh o tretji razvojni osi? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Znanega je več, vendar je znotraj tega tudi veliko dilem. Tukaj 
se stališča lokalnih skupnosti razhajajo glede potencialnih tras. To ni samo cesta, kot se običajno misli. 
V vsakem primeru bo ta projekt bistveno izboljšal prometno povezavo celotnega Zasavja z ostalim 
delom države. O neki konkretni trasi, ki bi bila že del državnega lokacijskega načrta v tem trenutku ne 
moremo govoriti, ker postopki še tečejo. Ne bo možno zadovoljit vseh interesov. Kot že rečeno, to ni 
projekt izgradnje avtoceste. Avtoceste smo umikali od naselji, so šle skozi tunele - nekatere tudi zelo 
drage - ali gozdove itd.. Infrastrukturni del tretje razvojne osi ima za namen približati oziroma izboljšati 
prometne razmere, približati dostopnost oziroma cesto ne skozi naselje, ampak v bližino naselja - zato 
da se ti razvojni učinki čim bolj izkoristijo. Seveda to ne bo samo ena cesta. Celotna tretja razvojna os 
bo grajena tako, da bo imela veliko navezovalnih priključkov in to je ena od prioritet Slovenije. Zdaj 
zaključujemo izgradnjo avtocestnega križa in sredstva, ki smo jih doslej namenili za to infrastrukturo 
bodo potem namenjena za to mrežo državnih cest. Tretja razvojna os je tukaj prva prioriteta. 
 
IGOR GOŠTE: Kakšni so načrti vlade glede nadaljnjega obstoja Trboveljske termoelektrarne in tudi 
Rudnika Trbovlje-Hrastnik, ki je v postopku zapiranja? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Torej, glede rudnika stvari potekajo tako kot so predvidene v 
zakonu.  
 
IGOR GOŠTE: O kakšnem podaljšanju težko razmišljate? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Ne, v tem trenutku te odločitve še ni. Razmišlja se o tem, saj o 
tem je tudi veliko govora, ampak v tem trenutku neke konkretne odločitve v zvezi s tem še ni. Razmere 
na energetskih trgih se spreminjajo tako pri nas kot v svetu in lahko študije v prihodnjem letu pokažejo, 
da ocene, ki so bile dane pred leti danes ne držijo oziroma da so drugačne. Ampak, kot že rečeno, v 
tem trenutku ni odločitve, ko bi lahko kdorkoli dejal, da se bo obratovalna doba podaljšala in da bi se to 
izplačalo. 
 
Glede termoelektrarne je velik dosežek to, da to ni več onesnaževalec ozračja. Leto 2007 je bilo prvo 
leto v Zasavju - najbrž po 100 letih - ko koncentracija žvepla v zraku ni presegla dovoljenih količin, ni 
bilo niti enega dneva v lanskem letu. Predvsem zaradi filtrov pri termoelektrarni in pri cementarni, kar je 
pomemben dosežek za kvaliteto življenja. Glede energetske perspektive oziroma potrebnosti 
termoelektrarne je zadeva absolutno perspektivna, vključena v energetsko projekcijo države. Tudi 
znotraj Resolucije o nacionalnih razvojnih projektih je termoelektrarna pač tistih projektov, ki bodo dobili 
nadaljevanje z investicijami. 
 
IGOR GOŠTE: Bili ste na odkritju kipa dr. Janeza Drnovška. Nekateri so to pozdravili, drugi so to ocenili 
kot nabiranje volilnih glasov? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Jaz bi bil vesel, če bi prav vsi predsedniki vseh parlamentarnih 
strank nabirali te glasove, če je že bilo temu tako. Ob odkritju, žal, sem bil mislim, da edini. Tukaj ne gre 
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toliko, po moje, za odnos samo do dr. Drnovška. Pri tej konkretni zadevi gre na nek način za nek 
splošen odnos do nekaterih političnih subjektov v Sloveniji do kogarkoli, ki je bil del slovenske 
osamosvojitve in slovenskega razvoja, ki naj bi se mu postavilo neko trajno obeležje. Če se spomnite, 
so bile silne polemike, ko je vlada poimenovala letališče v Ljubljani po dr. Jožetu Pučniku. Bilo je neko 
silno nasprotovanje iz določenih političnih krogov, ki ni bilo razumljivo, saj, če je kdo v Sloveniji, ki mu ni 
možno praktično nič slabega očitati, je to dr. Jože Pučnik. Veliko slabega so njemu naredili, on pa 
nikomur. Je pa v bistvu oče slovenske državnosti, glede na ideje, ki jih je dal pravočasno in ki jih je 
zagovarjal, jih branil tudi v zaporu še bistveno prej. Dr. Janez Drnovšek tudi sodi v to zgodbo. Kakorkoli 
smo se politično tudi včasih razhajali, je bil on del teh ključnih dogajanj kako je nastajala slovenska 
država. Ima mnogo pozitivnih zaslug za to in te zasluge je pač treba priznat tako dr. Pučniku kot Janezu 
Drnovšku, Milanu Kučanu ali pa Igorju Bavčarju ali pa komurkoli. Tudi, če se s kom politično ne 
strinjamo. Jaz sem mislil, da je to na nek način doseženo ali pa da so ta ozka gledanja presežena, 
vendar se to ni zgodilo. Te polemike so res nepotrebne. 
 
IGOR GOŠTE: Izteklo se je slovensko in tudi vaše predsedovanje Evropski uniji. Že med 
predsedovanjem je bilo iz ust uglednih svetovnih politikov slišati vrsto pohval na vaš račun in na račun 
Slovenije. Tudi potem, ko ste delo predali Franciji, je bilo podobno. Kaj bi vi ocenili kot največji dosežek 
predsedovanja? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Težko je govoriti samo o enem dosežku, ker je predsedovanje 
samo zelo kompleksna zadeva, še posebej za državo, ki to dela prvič, ki je nova članica in ki je relativno 
majhna tako kot Slovenija. Največji uspeh je, da je Slovenija predsedovanje izpeljala brez kakšnih 
zastojev, brez kakšnih velikih dilem. Tudi brez tega, da bi v območju naše odgovornosti prišlo do 
kakšnega večjega konflikta kot je recimo zdaj v času francoskega predsedovanja v Gruziji. Ta konflikt je 
bil zamrznjen, je tu vseskozi. Mi smo se ukvarjali šest mesecev tudi z Gruzijo, veliko pozornosti je bilo 
potrebne zato, da se ni nič zgodilo. Ukvarjali smo se tudi z Zahodnim Balkanom, s Kosovom, tudi z vrsto 
teh znanih političnih potencialnih kriznih žarišč, kjer je bilo potrebno vložiti veliko energije že zato, da se 
ni nič slabega zgodilo, kaj šele zato, da se je nekaj dobrega zgodilo. In na Zahodnem Balkanu je bilo v 
tem času veliko premikov, ki so bili pozitivni - tako v Bosni in Hercegovini kot v Srbiji z volitvami in z 
zmagami pro-evropskih sil. Tudi Kosovo - ta deklaracija o enostranski razglasitvi samostojnosti oziroma 
neodvisnosti Kosova, je bila velik izziv. Slovenija je uspela na nek način - brez tega, da bi porušila 
odnose recimo s Srbijo - to deklaracijo vendarle pripeljat v neke vode večinskega soglasja znotraj 
Evropske unije. Kljub temu, da so bila razhajanja pri tem ali nekatere države priznajo prej ali kasneje ali 
sploh priznajo, je Evropska unija konkretne ukrepe, ki so zagotovil mir in stabilnost v tem delu regije 
sprejela soglasno.  
 
Če pa govorim iz vidika Slovenije in nekih neposrednih koristi, ki jih imamo od tega predsedovanja, so to 
na prvem mestu izkušnje, ugled države v tujini. Dobili smo pohvale od vseh 26 naših partneric. Dobili 
smo pohvale tudi za ukrepanje v razmerah, ki niso bile vedno enostavne - recimo o negativnem 
referendumu na Irskem, ko smo v bistvu morali v dveh dneh sanirat to situacijo in zagotoviti enotno 
ravnanje Evropske unije. So pa v tem sklopu tudi odločitve, ki so posebej koristne za nas. Ena od teh je 
recimo odločitev, da se vse nove institucije, ki jih bo Evropska unija ustanavljala v prihodnje, locirajo - ko 
gre za njihove sedeže - v nove države članice. Tako smo v bistvu postali eni od favoritov za sedež 
nadzornega organa Evropske satelitske agencije oziroma evropskega projekta »Galileo« - izjemno 
pomembnega projekta, ki bo bistveno okrepil naše znanstvene in znanstveno-raziskovalne potenciale, 
če bo sedež v Ljubljani. S to odločitvijo se je število kandidatov pri 14 znižalo na dve  kandidatki - nas in 
Češko - in tukaj imamo komparativne prednosti. Poleg tega smo v času našega predsedovanja lansirali 
t.i. Ljubljanski proces. To je proces, ki vzpodbuja sodelovanja znanstveno-raziskovalnih institucij, ki 
omogoča t.i. peto svoboščino - prost pretok znanja prek evropskih meja, delo raziskovalcev v različnih 
evropskih institucijah - v bistvu brezplačno izmenjavo izkušenj in tudi dognanj znanstveno raziskovalne 
sfere. Ta proces bo živel naslednja desetletja in bo ključen - imenuje se po našem glavnem mestu, kar 
je dodatna promocija.  
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Tisto, kar je morda za nas še dodatno dolgoročno pomembno je to, da smo v tem času, ko je Slovenija 
vodila Evropsko unijo, nabrali izkušnje, izšolali, naredili izkušene kar znatno število naših državljank in 
državljanov, ki zdaj kandidirajo tudi za pomembna mesta v evropskih institucijah. Nekateri so bili celo že 
imenovani - recimo državni sekretar Lenarčič, ki je vodil službo v mojem kabinetu za evropske zadeve je 
zdaj postal vodja najpomembnejšega organa znotraj Organizacije za varnost in sodelovanje v Evropi, je 
že nastopil to funkcijo. V bistvu je šef vsega nadzora, ki ga ta organizacija opravlja, ko gre za volitve v 
državah, kjer OVSE nadzira demokratične procese itd.. Skratka Slovenija se je dvignila na neko višjo 
stopnjo, odprle so se številne priložnosti in na nek način je tudi v imenu vseh novih držav članic naredila 
ta zrelostni izpit. 
 
IGOR GOŠTE: Izteka se mandat vlade, ki jo vodite - očitno bo to edina vlada doslej, iz katere ni 
izstopila nobena izmed koalicijskih strank. Kaj bi vi šteli kot največji uspeh  te vlade? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Jaz mislim, da je ključni dosežek vezan na ta razvojni premik, 
ki ga je Slovenija v tem času dosegla. V tem mandatu smo - primerjalno gledano na vse prejšnje 
mandate - beležili najhitrejši razvoj. Imeli smo največjo gospodarsko rast, ustvarilo se je največ novih 
delovnih mest, brezposelnost je najnižja, zmanjšali smo javno porabo, prvič v zgodovini Slovenije smo 
zmanjšali število zaposlenih v državni administraciji - prej se je stalno povečevalo, v tem mandatu smo 
ga prvič znižali - zato smo tudi znižali stroške poslovanja. Zmanjšali smo zadolženost države v tem 
času, prvič v zgodovini imamo proračunski presežek, lansko leto smo končali s proračunskim 
presežkom - se pravi, smo porabili manj kot je bilo zbrano. Letošnje leto bo proračunski presežek še 
večji in kljub tem izrednim izdatkom, do katerih prihaja ob naravnih nesrečah, ki jih je izjemno veliko v 
zadnjih dveh letih, je bilanca državnega računa pozitivna. Tisto, kar je pa najpomembnejše, je pa to, da 
so se v tem času realne plače povečevale. Enako pokojnine - uvedli smo ponovno usklajevanje pokojnin 
s plačami, kar je prejšnja vlada ukinila. Zaradi tega se je tudi zmanjšalo število tistih, ki živijo pod 
pragom nekih normalnih dohodkov, ki omogočajo dostojno življenje. Slovenija je z 11 % prebivalcev pod 
pragom revščine v evro-območju takoj za Nizozemsko. V celotni Evropski uniji so samo tri države boljše 
od nas in to je relativno dober dosežek, ki kaže, da vsaj strukturno zmanjšujemo to razslojenost.  
 
Žal pa je tudi v tem času prihajalo do negativnih inflacijskih šokov, ki smo jih blažili s tem, da smo 
dvignili splošno davčno olajšavo za najnižje dohodkovne razrede s posebnimi dodatki za tiste, ki so 
najbolj prizadeti - tudi za vse upokojence. In seveda s proti-ciklično fiskalno politiko, ki zdaj že daje 
rezultate in se inflacija zmanjšuje. Prav tako tudi z okrepitvijo konkurence. Glavni inflacijski vzroki so v 
visokih cenah nafte, surovin in hrane na svetovnih trgih. Obstajajo pa tudi zunanji. Eden od teh je 
premajhna konkurenčnost slovenskega gospodarstva, še posebej nekaterih sektorjev, recimo 
trgovskega. S tem, ko je Urad za varstvo konkurence okrepil svoje aktivnosti, odpravljamo tudi te 
notranje vzroke in inflacija se bo do pomladi naslednjega leta bistveno umirila oziroma odpravljeni bodo 
notranji vzroki. Na zunanje nimamo vpliva - cene nafte bodo po mojih prognozah tudi šle navzdol, saj 
140 dolarjev za sodček je cena, ki dolgoročno ne bo zdržala, vendar pa nikoli ne bodo tako nizke kot so 
bile pred štirimi leti. Takrat so bile 30 dolarjev za sodček.  
 
V bistvu je Slovenija, glede na razvojno raven na kateri je, ta šok relativno dobro prebrodila. Nismo 
izgubili zagona, tudi gospodarska rast naslednje leto ne bo pod 4% - v teh istih pogojih. Nekateri pravijo, 
to je bila zunanja konjuktura. V teh istih pogojih so države, ki so imele boljše izhodiščne prednosti, 
recimo Italija, napredovale za 1% - ali pa še to ne - gospodarske rasti na leto. Slovenija, ki je bila po 
svojem razvoju pred 100 leti nekje na nivoju Italije ali je bila takrat celo malo boljša in je potem bistveno 
nazadovala skozi 20. stoletje, je pred tem, da v nekih naslednjih letih po razvoju ujame Italijo. 
 
IGOR GOŠTE: Še beseda ali dve o vinjetah. Eden izmed zasavskih gospodarstvenikov Miloš Urbanija 
mi je pred kratkim dejal, da bo prodanih premalo vinjet in da bo nastal primanjkljaj, ki bo šel tako ali 
drugače na pleče davkoplačevalcev. Kako bi to komentirali? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: A to trditev? 
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IGOR GOŠTE: Ja, da je premalo prodanih. 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: To trditev demantirajo številke, ki so že na razpolago in jo bodo 
tudi dokončno, po mojem mnenju, kajti zato, da bi bil projekt rentabilen in da bi se z vinjetami pobralo 
toliko cestnine kot prej, je potrebno do konca tega leta prodati 2 milijona vinjet. V tem trenutku jih je 
prodanih mislim da 1.800.000, kar pomeni, da bo ta cilj ne samo dosežen, ampak bo presežen. Tu je 
treba seveda poudariti, da se tovorni promet cestnini tako kot se je prej, da bo tukaj prišlo do 
elektronskega cestninjenja, da bo zelo verjetno ko gre za vprašanje prometa, ki posebej onesnažuje 
okolje, prišlo tudi do nekih uskladitev na evropski ravni, ko gre za samo cestnino oziroma del ekološke 
takse, da bomo morda v prihodnosti razmislili tudi kakšnih drugačnih časovnih razredih, ko gre za 
vinjete. Vendar moramo najprej dobiti rezultate nekega poskusnega obdobja. Tako ali tako je to sistem, 
ki bo nadgrajen z evropskim satelitskim sistemom cestninjenja, ko bo satelitski sistem Galileo zaživel. 
 
IGOR GOŠTE: Glede na to, da se nama počasi čas izteka, še nekaj malo bolj kratkih odgovorov. 
Nekateri vam in vladi očitajo, da ste si želeli podrediti na nek način medije, po drugi strani pa nekatere 
opravljene analize kažejo, da vam vsaj osrednji tiskani mediji nikakor niso bili v vseh teh štirih letih 
naklonjeni. 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Seveda, saj osrednji tiskani mediji se celo hvalijo s tem, da niso 
nič pozitivnega nikoli napisali o meni, ne o tej vladi. Če bi primerjal koliko je bila ta vlada kritizirana v tem 
mandatu ali pa koliko so bile kritizirane vlade v prejšnjem mandatu bi dobili dva stolpca z velikansko 
razliko. Ampak jaz mislim, da je to stanje zdaj bolj normalno. Normalno je, da se kritizira vlado. 
Normalno je, da mediji bolj gledajo pod prste tistemu, ki ima v rokah oblast in neko realno moč. To 
stanje je bistveno bolj normalno, čeprav je bilo včasih težko delati - še posebej, ko smo predsedovali 
Evropski uniji in so nas nekateri na vsak način želeli blatit v tujini in nam oteževati delo, ki smo ga 
opravljal v nekem skupnem interesu, v interesu strank koalicije. To ni bilo enostavno. Ampak kakorkoli  -
stanje, položaj, situacija, ko mediji kritizirajo vlado, je normalno. Nenormalno je stanje kakršnega smo 
imeli do leta 2004, ko so tisti mediji kritiziral opozicijo in hvalili vlado. Nekateri si takšnega stanja 
ponovno želijo. 
 
IGOR GOŠTE: Ste zadovoljni z delom sodišč, tožilstva, policije? To pa sprašujem namreč zato, ker bi 
mnogi državljani radi videli, da bi bil kdo, ki je čez noč obogatel s kakšnimi recimo temu čudnim 
lastninjenjem, za zapahi. 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: To bi tudi jaz rad videl, absolutno. Vendar o tem ne odloča 
vlada, o tem ne odloča izvršilna oblast. O tem odloča sodstvo, ki je neodvisno in samo sodstvo lahko s 
pravnomočnimi sodbami nekoga spravi za zapahe. Jaz mislim, da je takšna ureditev tudi prava. Ko so 
stranke ali pa izvršilna oblast odločale o tem - jaz sem bil sam v zaporu - tako da ni rešitev povratek na 
to stanje. Dejstvo pa je, da je sodstvo neodvisno v tem kako sodi, v konkretnih primerih in da nihče ne 
sme vplivati na razsodbe. Ni pa neodvisno v smislu »ali sodi ali ne«. Sodstvo imamo zato, da sodi, da 
deluje in tukaj imamo določene probleme. Ko smo prevzeli ta mandat je bilo preko 500.000 posamičnih 
primerov sodnih zaostankov. Danes jih je še vedno veliko, zmanjšal smo jih s programom »Lukenda« za 
kakšnih 100.000, ampak je to še vedno velik problem. Pravica, ki ni iztožljiva v realnem času, je pravica, 
ki dejansko ne obstaja. Tukaj je prizadetih veliko slovenskih državljank in državljanov. Tudi ti glavni 
korupcijski primeri, ki so odmevali - predvsem ko je šlo za divje lastninjenje - in jih je bilo kar nekaj 
odkritih in niso dobili še sodnega epiloga, so problem. To utrjuje nek vtis med ljudmi, da nismo pred 
zakonom vsi enaki, da nekdo, ki je v desetih letih prišel do desetin milijonov evrov ali pa do 100 
milijonov evrov premoženja - prej pa je bil nek uradnik v neki pravi politični stranki in si lahko danes 
najame 10 najboljših odvetnikov, ki ga zagovarjajo - da je nedotakljiv. Takšen vtis v temelju ruši načelo 
enakosti pred zakonom v pravni državni in to bo potrebno spremeniti. Tukaj bo moralo sodstvo, ki prvič 
v slovenski zgodovini stavka - čeprav še nikoli niso bile tako visoke plače v sodstvu in je stvar zagotovo 
politično motivirana - nekoliko pomesti pred svojim pragom. Kar se tiče naših pristojnosti, smo to naredil 
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- v začetku tega mandata smo dobili v roke invalidno kriminalistično službo, ki se ni bila sposobna 
spopasti z gospodarskim kriminalom. Z novimi ljudmi, s šolanjem teh ljudi, z reorganizacijo je ta služba 
zdaj usposobljena in tudi prihaja do rezultatov. Enako se je zgodilo s tožilstvom. Skratka, ta del zaščite 
pravne države je vzpostavljen. Treba mu je samo pustiti, da dela neodvisno in strokovno. Zapleta se pa 
še pri sodstvu. To pa je zadeva, ki dejansko terja samo-analizo, samo-refleksijo sodne veje oblasti, ki je 
neodvisna in tudi, po mojem mnenju pritisk javnosti, v tej smeri nič ne škodi. 
 
IGOR GOŠTE: Bližajo se volitve, pričakujete, da boste ponovno mandatar? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: To je odvisno od volivcev. Sem na čelu stranke, ki je nastala v 
času slovenske pomladi, ki se je borila za to, da bi imeli svobodne volitve, kjer volivci odločajo. Oni 
imajo vedno prav, njihove odločitve smo vedno pozdravili in sprejeli ne glede na to kakšna bo. Tako bo 
tudi zdaj. Mi na teh volitvah kandidiramo z najboljšo ekipo doslej. Predstavili smo tudi program za 
prihodnost, ekipo za prihodnjo vlado tudi. Smo edina stranka doslej, ki je to naredila, čeprav dvomim, da 
smo imeli največ časa.  
 
IGOR GOŠTE: Tudi, če se ne motim, nobeno stranko niste izključili, da ne bi z njo sodelovali v naslednji 
vladi, če bi jo vi sestavljali? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Slovenija potrebuje za prihodnost razvojno koalicijo, ki bo 
delala naprej v smeri hitrejšega razvoja in blaginje za vse - visoke gospodarske rasti in ki bo 
zagotavljala tudi pravično delitev ustvarjenega v vseh strankah. V Sloveniji so sposobni ljudje. Mi se 
bomo pogovarjali z vsemi - tako kot smo se pred štirimi leti. Tudi v tej koaliciji so samo tisti, ki so želeli 
sodelovati. Ni samo tistih, ki danes govorijo kaj vse je bilo treba narediti, ko pa smo jih povabil zraven, 
pa so to zavrnil. Ampak to ne bo spremenilo naše drže. Mislimo, da v 21. stoletju, ko je Slovenija v 
Evropski uniji, kjer sodelujemo zelo različne države, ni čas za izključevanje. Treba je povezovati te 
razvojne potenciale. Imamo dobre izkušnje tudi iz 90-ih let, ko je ravno dr. Drnovšek - o tem sva prej 
govorila - uspel včasih združiti tudi precej različne stranke v koaliciji. Nobena sicer ni zdržala do konca - 
to je dejansko prva koalicija, ki je zdržala do konca - ampak rezultati so bili tudi dobri in ne vem zakaj 
tega ne bi posnemali. Torej, Slovenska demokratska stranka si želi sodelovati po volitvah vsemi 
partnerji, ki so danes v koaliciji, pa tudi z vsemi drugimi. Nič ne bi škodilo, če bi imeli nekoliko večjo 
koalicijo z močnejšo podporo - z možnostjo, da popravi kakšno zadevo tudi z dvotretjinsko večino, da 
končno dokonča projekt decentralizacije države in da dejansko izkoristi te priložnosti, ki so se odprle po 
vodenju Evropske unije in ki jih prej ni bilo. 
 
IGOR GOŠTE: Včasih v bivši Jugoslaviji smo nekako Slovenci veljali za smučarski narod, češ drugi 
športi so Slovencem tuji. Olimpijske igre pa so dokazale, da ni tako. Ste veseli teh petih medalj 
zaenkrat? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Ja, zagotovo. Še posebej glede na našo relativno velikost in na 
zapise v svetovnih medijih, ko je Slovenija najuspešnejša na teh olimpijskih igrah glede na število 
prebivalcev. Včeraj sem imel tudi veselje pozdravit Primoža Kozmusa v Brežicah, dobitnika prve 
olimpijske zlate medalje v atletiki nasploh. V naši zgodovini tudi njegove kolegice in kolegi dobitniki 
medalj so absolutno slovenski junaki v teh dneh. Kdo pravi, da Slovenci ne moremo biti najboljši? To je 
velikanska dodana vrednost tudi nekega moralnega vpliva na mlade generacije, ki bi se morale več 
ukvarjat s športom, in na tiste, ki moramo zagotovit pogoje za to. Skratka, zelo lepo je poslušati tudi 
čestitke mojih kolegov. Včeraj smo gostili predsednika madžarske vlade - države, ki je petkrat večja od 
nas in ima ravno toliko medalj kot mi. 
 
IGOR GOŠTE: Mislim, da celo samo tri. 
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PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Mislim, da jih ima pet, vendar nobene zlate. Bil je deset dni v 
Pekingu in se je vrnil ravno včeraj. Rekel je: »Kapo dol, vse čestitke!« Vsi govorijo o Sloveniji, to je 
dejansko tudi zelo pomembna promocija države in hvala vsem, ki so te uspehe dosegli. 
 
IGOR GOŠTE: Bliža se vaše srečanje z Abrahamom, če se ne motim. V šali - vam bodo igrali Rolling 
Stonesi, Beatli ali mogoče Avseniki? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Verjetno bo igrala predvolilna kampanja, ker imam to smolo, da 
je moj rojstni dan vedno nekje v času kakšne volilne kampanje in je običajno šele potem po nekaj tednih 
ali pa dneh čas, da se zberemo prijatelji, sorodniki ali pa družina zato, da se malo spomnimo, da smo 
kakšno leto starejši. 
 
IGOR GOŠTE: Ste v mladosti poslušali rajši mogoče Rolling Stonse, Beatlese, Avsenike? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Poslušal sem vse in tudi danes nimam predsodkov do 
katerekoli glasbe, čeprav v teh dinamičnih časih ali pa lahko bi rekel tudi turbulentnih časih bolj prija 
klasika, ki omogoči, da se umiriš in razmisliš. 
 
IGOR GOŠTE: Sta mogoče z vašo zaročenko Urško Bačovnik že razmislila kdaj bo poroka? Je že 
mogoče napočil trenutek, da poveste to tudi v javnosti? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Tudi če ne bi hotela o tem razmišljati, vsak dan kdo vpraša. 
Verjetno bi bila že poročena, če ne bi bilo tega dinamičnega časa. V zadnjem letu nisem imel niti en 
vikend dopusta, kaj šele časa za poroko. Mislim pa, da bo čas takoj potem, ko bo mimo kampanja in ta 
dinamičen političen čas. Ne bi rad mešal povsem osebnih stvari s kampanjo ali to kakorkoli izkoriščal za 
stvari, ki sem ne spadajo. 
 
IGOR GOŠTE: Gospod predsednik, veliko osebne sreče vam želim, seveda tudi veliko sreče na 
volitvah. Hvala, da ste bili naš gost. 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Hvala za vabilo in za zanimiv pogovor.. 
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